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RO.0002.6.2015.MI  

Protokół VIII/15 

 

VIII zwyczajnej sesji Rady Miejskiej we Fromborku z dnia 1 października  2015 r., która odbyła się                   

w sali obrad Urzędu Miasta i Gminy we Fromborku.  

Na ogólną liczbę 15 radnych w sesji udział wzięło 13 radnych.  

Lista obecności radnych stanowi załącznik nr 1 do protokołu.  

 

Sesję rozpoczęto o godz. 9
10

 a zakończono o godz. 10
10

. 

 

W sesji udział wzięli:  

 

 Pani Agnieszka Nawrot  – Kopycińska – Zastępca Burmistrza Miasta i Gminy Frombork 

 Pani Ewa Rymarska – skarbnik Gminy Frombork 

 Ewelina Ślepokura – dyrektor Miejsko - Gminnego Ośrodka  Kultury we Fromborku 

 Maria Łacko – Dyrektor Biblioteki Publicznej we Fromborku 

 Sylwia Mechlińska – Dyrektor Zespołu Szkól we Fromborku  

 Anna Zakrzewska – wicedyrektor ds. przedszkola 

 Marcin Zamojski – Radca prawny urzędu miasta i gminy Frombork  

 Sołtysi – lista obecności stanowi załącznik nr 2 do protokołu.  

Ad. pkt 1 

 

Otwarcia VIII zwyczajnej sesji Rady Miejskiej we Fromborku dokonała Przewodnicząca Rady Miejskiej 

we Fromborku radna Barbara Kędzierska. Przewodnicząca Rady radna Barbara Kędzierska przywitała 

przybyłych na sesję Panią Agnieszkę Nawrot – Kopycińska – Zastępcę Burmistrza  radnych, sołtysów, 

kierowników jednostek organizacyjnych, pracowników urzędu oraz gości.  

Przewodnicząca Rady radna Barbara Kędzierska stwierdziła, że obrady są prawomocne, gdyż na ogólną 

liczbę 15 radnych, w sesji uczestniczy 13 radnych  (nieobecni: radny Jacek Gawłowski, radny Wojciech 

Gawłowski). 

Ad. pkt 2 

 

Na sekretarza obrad  zaproponowano radną Monikę Rymkiewicz.   

Radna Monika Rymkiewcz  wyraziła zgodę.  

 

ww. propozycję poddano pod głosowanie. 

 

Za głosowało 13 radnych. 

Przeciw głosowało 0 radnych. 

Wstrzymało się od głosu 0 radnych.  

 

Sekretarzem obrad została radna Monika Rymkiewcz.  

 

Ad. pkt 3. 

 

Przewodnicząca Rady radna Barbara Kędzierska powiedziała, że Komisje Rady Miejskiej we Fromborku  

wnoszą  o wprowadzenie do porządku obrad VIII zwyczajnej sesji Rady Miejskiej we Fromborku w dniu 

1 października 2015 r. projektu uchwały sprawie odmowy uwzględnienia wezwania do usunięcia 
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naruszenia prawa w uchwale Nr V/53/15 Rady Miejskiej we Fromborku  z  dnia 21 maja 2015 r.                              

w sprawie rozpatrzenia skargi Pana na sposób przeprowadzenia wyborów sołeckich w sołectwie Wielkie 

Wierzno.  

 

Za wnioskiem głosowało 12 radnych. 

Przeciw głosowało 1 radny. 

Wstrzymało się od głosu 0 radnych.  

 

Przewodnicząca Rady radna Barbara Kędzierska odczytała porządek obrad. 

 

Porządek obrad:                                                                                    

1.  Otwarcie sesji i stwierdzenie prawomocności obrad. 

2.  Wybór sekretarza obrad.  

3.  Przedstawienie porządku obrad. 

4.  Przyjęcie protokołu z VII zwyczajnej sesji Rady Miejskiej z dnia 10.09.2015 r.  

5.  Sprawozdanie z realizacji uchwał podjętych na sesji w dniu 10.09.2015 r.  

6.  Sprawozdanie z pracy Burmistrza. 

7.  Interpelacje radnych do Burmistrza. 

8. Podjęcie uchwał w sprawie: 

a) zmiany Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy Frombork na lata 2015-2027; 

b) zmian w budżecie na 2015 r.;  

c) uchylenia uchwały Rady Miejskiej we Fromborku nr VII/82/15 z dnia 10 września 2015 r. w sprawie 

zmiany uchwały Rady Miejskiej we Fromborku nr XLI/323/14 z dnia 26 czerwca 2014 r. w sprawie 

zaciągnięcia kredytu na wyprzedzające finansowanie działań finansowanych ze środków pochodzących 

z budżetu Unii Europejskiej; 

d) w sprawie gromadzenia dochodów własnych przez Zespół Szkół we Fromborku funkcjonujący jako 

jednostka budżetowa na wyodrębnionym rachunku bankowym oraz przeznaczenia tych dochodów; 

e) zmiany uchwały Nr XVII/146/12 Rady Miejskiej we Fromborku z dnia 28 czerwca 2012 roku w spawie 

obniżenia tygodniowego obowiązkowego wymiaru godzin zajęć dydaktycznych, wychowawczych i 

opiekuńczych oraz tygodniowego wymiaru zajęć pedagoga, psychologa, logopedy, terapeuty i doradcy 

zawodowego. 

f) odmowy uwzględnienia wezwania do usunięcia naruszenia prawa w uchwale Nr V/53/15 Rady 

Miejskiej we Fromborku  z  dnia 21 maja 2015 r. w sprawie rozpatrzenia skargi Pana na sposób 

przeprowadzenia wyborów sołeckich w sołectwie Wielkie Wierzno.  

9. Odpowiedzi na interpelacje i zapytania. 

10. Oświadczenia radnych i sprawy różne. 

11. Zakończenie obrad. 

 

 

Przewodnicząca Rady radna Barbara Kędzierska powiedziała, że pod głosowanie poddaje przedstawiony 

porządek obrad.  

 

Za przyjęciem  głosowało 13 radnych. 

Przeciw głosowało 0 radnych. 

Wstrzymało się od głosu 0 radnych.  

Porządek obrad został przyjęty jednogłośnie.  
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Ad. pkt 4. 

 

Przewodnicząca Rady radna Barbara Kędzierska powiedziała, że pod głosowanie poddaje  protokół                

Nr VII/15 z dnia 10.09.2015 r.  

 

Za głosowało 13 radnych. 

Przeciw głosowało 0 radnych. 

Wstrzymało się od głosu 0 radnych.  

 

Protokół został przyjęty jednogłośnie.  

 

 

Ad. pkt 5.  

 

Przewodnicząca Rady radna Barbara Kędzierska poprosiła Panią Agnieszkę Nawrot  - Kopycińską -

Zastępcę  Burmistrza o przedstawienie sprawozdania z realizacji uchwał podjętych na sesji  w dniu  

10.09.2015 r.  

 

Pani  Agnieszka Nawrot – Kopycińska - Zastępca Burmistrza przedstawiała informację z realizacji 

uchwał podjętych na sesjach w dniach 10.09.2015 r.    

 

Wykaz  podjętych uchwał  podczas sesji  w dniu 10.09.2015 r. . stanowi załącznik nr 3                                 

do protokołu.  

 

 

Ad. pkt. 6  

 

Przewodnicząca Rady radna Barbara Kędzierska poprosiła Panią Agnieszkę Nawrot  - Kopycińską - 

Zastępcę  Burmistrza o przedstawienie sprawozdania z pracy Burmistrza. 

 

Pani  Agnieszka Nawrot – Kopycińska  - Zastępca Burmistrza przedstawiła sprawozdanie z pracy 

Burmistrza.  

 

Informacja stanowi załącznik nr 4 do niniejszego protokołu.  

 

Ad. pkt 7.  

 

Nie zgłoszono interpelacji.  

 

Ad. pkt 8.  

 

a) Przewodnicząca Rady radna Barbara Kędzierska odczytała projekt uchwały nr VIII/87/15 Rady 

Miejskiej we Fromborku z dnia 01.10.2015 r. w sprawie zmiany Wieloletniej Prognozy Finansowej 

Gminy Frombork na lata 2015-2027; 

 

Za przyjęciem  głosowało 13 radnych. 

Przeciw głosowało 0 radnych. 
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Wstrzymało się od głosu 0 radnych.  

 

Uchwała stanowi załącznik nr 5 do protokołu. 

 

b) Przewodnicząca Rady radna Barbara Kędzierska odczytała projekt uchwały nr VIII/88/15Rady 

Miejskiej we Fromborku z dnia 01.10.2015 r. w sprawie zmian w budżecie na 2015 r.; 

 

Za przyjęciem  głosowało 13 radnych. 

Przeciw głosowało 0 radnych. 

Wstrzymało się od głosu 0 radnych.  

 

Uchwała stanowi załącznik nr 6 do protokołu 

 

 

c) Przewodnicząca Rady radna Barbara Kędzierska odczytała projekt uchwały nr VIII/89/15 Rady 

Miejskiej we Fromborku z dnia 01.10.2015 r. w sprawie uchylenia uchwały Rady Miejskiej we 

Fromborku nr VII/82/15 z dnia 10 września 2015 r. w sprawie zmiany uchwały Rady Miejskiej we 

Fromborku nr XLI/323/14 z dnia 26 czerwca 2014 r. w sprawie zaciągnięcia kredytu na 

wyprzedzające finansowanie działań finansowanych ze środków pochodzących z budżetu Unii 

Europejskiej;  

 

Za przyjęciem  głosowało 13 radnych. 

Przeciw głosowało 0 radnych. 

Wstrzymało się od głosu 0 radnych.  

 

Uchwała stanowi załącznik nr 7 do protokołu. 

 

d)  

Przewodnicząca Rady radna Barbara Kędzierska poinformowała, że: 

 

W projekcie uchwały  w sprawie gromadzenia dochodów własnych przez Zespół Szkół we Fromborku 

funkcjonujący jako jednostka budżetowa na wyodrębnionym rachunku bankowym oraz przeznaczenia 

tych dochodów wprowadza się następujące zmiany:  

- dodaje się w podstawie prawnej art. 51 ust. 1 ustawy z  dnia 8 marca 1990 r. o samorządzie gminnym  

- zmienia się § 9  

z  

,,uchwała wchodzi w życie  z dniem podjęcia, z mocą  obowiązującą od 1 stycznia 2016 r. i podlega 

publikacji w sposób zwyczajowo przyjęty” 

Na  

,,uchwała wchodzi w życie  z dniem podjęcia, i podlega publikacji w sposób zwyczajowo przyjęty” 

  

 Zmiany poddano pod głosowanie.  

 

Za przyjęciem  głosowało 13 radnych. 

Przeciw głosowało 0 radnych. 

Wstrzymało się od głosu 0 radnych.  

 

Radna Agata Stankiewicz zgłosiła wniosek o nie odczytywanie treść uchwały.  
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Radna Barbara Kędzierska powiedziała, że uchwała jest ze zmianami, dlatego zostanie odczytana.  

  

Przewodnicząca Rady radna Barbara Kędzierska odczytała projekt uchwały nr VIII/91/15 Rady Miejskiej 

we Fromborku z dnia 01.10.2015 r. w sprawie gromadzenia dochodów własnych przez Zespół Szkół we 

Fromborku funkcjonujący jako jednostka budżetowa na wyodrębnionym rachunku bankowym oraz 

przeznaczenia tych dochodów; 

 

 

Za przyjęciem  głosowało 13 radnych. 

Przeciw głosowało 0 radnych. 

Wstrzymało się od głosu 0 radnych.  

  

Uchwała stanowi załącznik nr 8 do protokołu. 

 

e) Przewodnicząca Rady radna Barbara Kędzierska odczytała projekt uchwały nr VIII/91/15 Rady 

Miejskiej we Fromborku z dnia 01.10.2015 r. w sprawie zmiany uchwały Nr XVII/146/12 Rady 

Miejskiej we Fromborku z dnia 28 czerwca 2012 roku w spawie obniżenia tygodniowego 

obowiązkowego wymiaru godzin zajęć dydaktycznych, wychowawczych i opiekuńczych oraz 

tygodniowego wymiaru zajęć pedagoga, psychologa, logopedy, terapeuty i doradcy zawodowego; 

 

Za przyjęciem  głosowało 13 radnych. 

Przeciw głosowało 0 radnych. 

Wstrzymało się od głosu 0 radnych.  

  

Uchwała stanowi załącznik nr 9 do protokołu. 

 

g) Przewodnicząca Rady radna Barbara Kędzierska odczytała projekt uchwały nr VIII/92/15 Rady 

Miejskiej we Fromborku z dnia 01.10.2015 r. w sprawie odmowy uwzględnienia wezwania do 

usunięcia naruszenia prawa w uchwale Nr V/53/15 Rady Miejskiej we Fromborku  z  dnia 21 maja 

2015 r. w sprawie rozpatrzenia skargi Pana na sposób przeprowadzenia wyborów sołeckich w sołectwie 

Wielkie Wierzno.  

Radca prawny Pan Marcin Zamojski poinformował, iż w projekcie uchwały nastąpić powinny zmiany w 

zapisie.  

 

Przewodnicząca Rady radna Barbara Kędzierska  zarządziła kilkuminutowa przerwę.  

 

Przewodnicząca Rady radna Barbara Kędzierska wznowiła obrady VIII zwyczajnej sesji Rady Miejskiej we 

Fromborku w  dniu 01.10.2015 r. , stwierdziła prawomocność obrad, gdyż na 15 radnych obecnych jest 13 

radnych (nieobecni: radny Jacek Gawłowski, radny Wojciech Gawłowski). 

 

Przewodnicząca Rady radna Barbara Kędzierska   powiedziała, że dodany musi zostać § 2 o treści 

,,wykonanie uchwały powierza się Przewodniczącemu Rady Miejskiej we Fromborku 

 

Zmianę poddano pod głosowanie.  

 

Za przyjęciem  głosowało 12 radnych. 

Przeciw głosowało 0 radnych. 

Wstrzymał się od głosu 1 radny.  
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Przewodnicząca Rady radna Barbara Kędzierska odczytała projekt uchwały nr VIII/92/15 Rady Miejskiej 

we Fromborku z dnia 01.10.2015 r. w sprawie odmowy uwzględnienia wezwania do usunięcia naruszenia 

prawa w uchwale Nr V/53/15 Rady Miejskiej we Fromborku  z  dnia 21 maja 2015 r. w sprawie 

rozpatrzenia skargi Pana na sposób przeprowadzenia wyborów sołeckich w sołectwie Wielkie Wierzno.  

 

Za przyjęciem  głosowało 12 radnych. 

Przeciw głosował 1 radny. 

Wstrzymało się od głosu 0 radnych.  

 

 

Uchwała stanowi załącznik nr 10 do protokołu. 

 

Ad. pkt.9. 

 

Brak zapytań. 

 

Ad. pkt 10.  

 

Radna Longina Woelky powiedziała, że na dzisiejszą sesję Pani Dyrektor Zespołu Szkół  miała 

dostarczyć informację dotyczącą zatrudnienia nauczycieli.  

Pani Sylwia Mechlińska powiedziała, że obecnie zatrudnionych jest 35 nauczycieli w Zespole Szkół.  

Na urlopach dla poratowania zdrowia, przebywa obecnie dwóch nauczycieli ( jeden od 01.09.2015 r. do 

31.08.2016 r.  drugi na urlopie przebywa do 23.11.2015 r.) Pani Dyrektor dodała, że  prawa emerytalne, 

jest to przywilej nauczyciela, aby mógł odejść wcześniej,  nauczyciel ma uprawnienia do wcześniejszej 

emerytury a nie  nabyte prawa emerytalne. Pani Dyrektor Sylwia Mechlińska zapytała, o co dokładnie 

radni pytają? Wiek emerytalny – jest różny.  

Radna Longina Woelky powiedziała, że jest coraz mniej dzieci, czy jest możliwość zmniejszenia liczby 

zatrudnionych nauczycieli? Chodzi o dofinasowanie.  Budżet państwa dopłaca do każdego dziecka. Czy 

jest możliwość? Za poprzednią Panią Dyrektor były próby zmniejszenia ilości etatów. 

Pani Sylwia Mechlińska powiedziała, że były to próby, które się nie powiodły bo były realizowane 

niezgodnie z prawem.  

Radna Longina Woelky zapytała, czy jest możliwość zmniejszenia zatrudnienia, aby tym samym gmina 

nie dopłacała.  

Pani Sylwia Mechlińska powiedziała, że jeżeli chodzi o finasowanie Zespołu Szkół, to subwencja jest 

przekazywana na uczniów szkoły podstawowej i gimnazjum, natomiast zadaniem własnym gminy jest  

utrzymanie przedszkola. Koszt utrzymania przedszkola to miesięcznie około 70 000 zł. Jest to zadanie 

własne gminy. Dane o których mowa to sumaryczne dane Zespołu Szkół.  Z subwencji która jest 

przekazywana, nie będzie nigdy utrzymywane przedszkole, nie na to jest przekazywana subwencja, bo to 

jest zadanie własne gminy. Pani Sylwia Mechlińska powiedziała, że jest przekazywana kwota 108 000 zł 

w styczniu na przedszkole, jest to kwota która utrzymuje przedszkole zaledwie przez 2 miesiące. Jeżeli 

chodzi o utrzymanie szkoły podstawowej i gimnazjum jest to kwota 15 -18 000 zł, którą organ 

prowadzący musi dołożyć do subwencji.  Nauczyciele są zatrudnieni zgodnie z zapotrzebowaniem, na 

obecny dzień nie ma możliwości zwolnienia nauczyciela. Pani Sylwia Mechlińska powiedziała, że jeżeli 

chodzi o dodatki jednorazowe, to przewidywana kwota  na obecny dzień  to 4 000 zł na wszystkich 

nauczycieli zatrudnionych. Pani Sylwia Mechlińska powiedziała, że dzisiaj zostało obniżone pensum 

wicedyrektorowi, więc on też ma szanse wypracować godziny, więc jest szansa że dodatku 

jednorazowego w  styczniu nie będzie. Nie mniej jednak jest to życie, są jeszcze trzy miesiące, 
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nauczyciele też maja prawo chorować.  Różne sytuacje się pojawią, które nie jest się w stanie 

przewidzieć.  

Radny Robert Markun zapytał, co wchodzi w sumę miesięcznego utrzymania przedszkola 70 000 zł? 

Pani Sylwia Mechlińska powiedziała, że opłaty za media, pensje i pochodne, utrzymanie budynku bez CO 

(wyodrębnione w budżecie gminy) woda i energia elektryczna rozliczana jest za cały budynek również 

Dom Kultury i Biblioteka.  

Radna Agnieszka Ros zapytała, jaka jest celowość aby przedszkole było ujęte w Zespole Szkół skoro  jest 

finansowane z budżetu gminy.  

Pani Sylwia Mechlińska powiedziała, że tak zostało połączone jedenaście lat  temu. 

Pani Ewa Rymarska powiedziała, że są to mniejsze koszty, ze względu na jedną obsługę finansową, jedną 

Panią dyrektor w szkole podstawowej i gimnazjum.  

Pani Sylwia Mechlińska powiedziała, że dodatek funkcyjny u dyrektora i wice dyrektora to różnica 100 

zł.  

Radna Jadwiga Urbanowicz zapytała, czy jest przerost zatrudnia w szkole? 

Pani Sylwia Mechlińska powiedziała, że nie wiem co to znaczy. Tak jak powiedziała wcześniej, 

zatrudnionych nauczycieli jest, tyle ile jest zapotrzebowania. Niektórzy nauczyciele są na urlopach dla 

poratowania zdrowa,  nauczyciele przybywają na długotrwałym zwolnieniu lekarskim i w  miejsce tych 

nauczycieli zostali zatrudnieni nauczyciele na zastępstwo. Nauczyciele muszą być zatrudnieni zgodnie                   

z kwalifikacjami. Liczba zatrudnionych nauczycieli się nie zmieniła. Są nauczyciele którzy odeszli od                   

1 lub 14 września.  Pani Sylwia Mechlińska powiedziała, że nie rozumie stwierdzenia nad zatrudnienie.  

Radna Jadwiga Urbanowicz wytłumaczyła jak rozumie stwierdzenie nad zatrudnienie. Radna 

powiedziała, że liczą się godziny, może chodzić o to, czy zatrudnionych jest więcej nauczycieli niż 

wynika to z potrzeby szkoły.  

Pani Sylwia Mechlińska powiedziała, że nie. Taka jest potrzeba. 

Radna Magdalena Jakóbczyk powiedziała, że są różne przedmioty. Są trzy poziomy w szkole 

(wczesnoszkolna, klasy 4-6, gimnazjum). 

Pani Sylwia Mechlińska powiedziała, że nauczyciele mają  prawo do nauczania kilku przedmiotów lub 

tylko do jednego. Nauczyciele dokształcają się, tak aby, gdy ktoś odejdzie na emeryturę, nie trzeba było 

zatrudniać nowej osoby tylko nauczyciel zatrudniony mógł wyrobić nadgodziny, które powodują 

wypracowanie odpowiedniej kwoty, którą należy wypracować. Nauczyciel musi mieć uprawnienia do 

nauczania danego przedmiotu, aby być zatrudnionym w szkole.  

 

Więcej pytań nie zgłoszono.  

 

Ad. pkt 11.  

 

Przewodnicząca Rady radna Barbara Kędzierska po wyczerpaniu porządku obrad zamknęła VIII 

zwyczajną sesję Rady Miejskiej we Fromborku.  

 

Na tym protokół zakończono.  

 

Sekretarz obrad: radna Monika Rymkiewicz   

Protokołowała: Monika Iwańska   

 

 

Obrady VIII zwyczajnej sesji Rady Miejskiej we Fromborku z dnia 01.10.2015 roku zostały 

utrwalone na płycie CD, która znajduje się w biurze rady. 


